

Osnovna škola Koprivnički Ivanec

E-vjesnik projekta “Želim znati kako imati”

Želim znati kako imati

U ovom broju:

Aktualni sat s općinskim vijećnicima 2

Kreativno edukativna školica - K.E.Š. 5

NOSITELJ PROJEKTA:

**Udruga osoba s invaliditetom
“Bolje sutra” grada Koprivnice**

PARTNERI:

Koprivničko-križevačka županija

Osnovna škola Koprivnički Ivanec

Općina Koprivnički Ivanec

CILJEVI PROJEKTA:

-povećati mogućnost djeci i mlađima sa i bez poteškoća da izvan redovitoga odgojno-obrazovnog sustava steknu

znanje, vještine te poboljšaju kvalitetu života u skladu sa svojim interesima i sposobnostima

- promicati socijalnu uključenost,
- povećati znanja u području aktivnog građanstva;
- poticati kreativnost, stvaralaštvo i poduzetničke vještine
- razvijati vještine i kompetencije u području tehnike, informacijskih i komunikacijskih znanosti

PROJEKT SUFINANCIRA:

Ministarstvo znanosti i obrazovanja

VRIJEME TRAJANJA:

Šk. god. 2018./2019.



KOPRIVNIČKO
KRIŽEVAČKA
ŽUPANIJA



Posebne zanimljivosti:

- Kako postaviti pravo pitanje
- Kako izraditi nešto korisno i zaraditi



Sudionici aktualnog sata



Kreativno edukativna školica—Info točka u Koprivničkom Ivanecu

Aktualni sat s općinskim vijećnicima



Aktualni sat s općinskim vijećnicima- Veliki koraci malih poduzetnika projekta „Želim znati kako imati“

Aktivnost u trajanju ukupno od 2 h održana je s korisnicima projekta, učenicima od 5. do 7. razreda Osnovne škole Koprivnički Ivanec te članovima Općinskog vijeća Općine Koprivnički Ivanec u prostoru općinske Vijećnice dana 31. svibnja 2019. godine.

"Aktualnim satom te samom pripremom aktivnosti djeca su naučila kako se treba pripremiti za postavljanje pitanja, pritom misleći na to kako je jako važno svoja pitanja temeljiti na konkretnim i provjerenim podacima te je jako važno biti realan."

Aktualnom satu su prisustvovali i korisnici projekta, članovi Udruge osoba s invaliditetom „Bolje sutra“ grada Koprivnice. Prije samog Aktualnog sata, korisnike sam u sklopu trinaestosatne edukacije informirala, usmjerila i pripremila za samu realizaciju aktivnosti.

Aktualnim satom te samom pripremom aktivnosti djeca su naučila kako se treba pripremiti za postavljanje pitanja, pritom misleći na to kako je jako važno svoja pitanja temeljiti na konkretnim i provjerenim podacima te je jako važno biti realan.

Korisnici su sustavno analizirali neposrednu okolinu u kojoj žive, u formiranju

baze za pitanja su se služili statističkim podacima sa zadnjeg popisa stanovništva koji su objavljeni na mrežnim stranicama Državnog zavoda za statistiku. Svojim su pitanjima obuhvatili i gospodarstvo i kulturu i zaštitu okoliša, predškolsku i školsku dimenziju kao i migracije koje su u našoj općini prisutne u zadnjih nekoliko godina.

Naglasak su stavili na formiranje i izgradnju školskog igrališta kod škole u Kunovcu koje će biti prilagođeno osobama s invaliditetom, a koje će moći koristiti osobe svih uzrasta. Od općinskih vijećnika djeca su dobila jasne upute koji postupak moraju provesti kako bi Općina za izgradnju navedenog igrališta osigurala finansijska sredstva. Općinski vijećnici su pohvalili učenike koji su smisleno i vrlo jasno iskazali interes za mnoge dijelove iz rada općine.

Aktualni sat je pripremalo 14 učenika od čega dvije učenice nisu mogle biti naznačene na samom Aktualnom satu. Načelnik Općine Koprivnički Ivanec sve je naznačene sudionike Aktualnog sata pozvao na svečanu sjednicu Općinskog vijeća povodom Dana Općine Koprivnički Ivanec 23.06.2019. godine.

Vijesti o provedenoj aktivnosti objavljene su na mrežnim stranicama Udruge (www.udruga-bolje-sutra.hr); Osnovne škole Koprivnički Ivanec (www.os-koprivnicki-ivanec.skole.hr); Koprivničko-križevačke županije (www.kckzz.hr); Općine Koprivnički Ivanec

(www.koprivnicki-ivanec.hr)

Objavljen je tekst i na Facebook profilu Udruge. O provedenoj aktivnosti izvještavano je u emisiji radijske postaje Radio Glas Podравine.

Ishodi ostvareni aktivnošću:

učenici analiziraju veze u načinima i postupcima doношења odluka na razini jedinice lokalne samouprave,

učenici prepoznaju značenje nekih pravnih riječi i upotrebljavaju ih u rečenicama u različitim komunikacijskim situacijama,

učenici izražavaju svoje misli ili osjećaje te samostalno opisuju situacije iz svakodnevnog života s naglaskom na rješavanje problema,

učenici u manjoj, ali dovoljno mjeri, tumače funkcije i obilježja funkciranja i rada Općinskog vijeća i načelnika, objašnjavaju obilježja i svrhu postojanja Općinskog vijeća i načelnika u jedinici lokalne samouprave

prema smjernicama, učenici raspravljaju u skladu s temom, oblikom rasprave i govornom ulogom.

U Kunovcu 07.06.2019.

IZVODITELJICA:
Kristina Furkes, dipl.uč.



Current Hour with Municipal Councillors

Current Hour with Municipal Councillors- Big steps of small entrepreneurs project "I want to know how to have"

The activity which lasted 2 hours was held with the project beneficiaries, students from 5th to 7th grade of the Elementary School Koprivnički Ivanec and members of the Municipal Council of Koprivnički Ivanec Municipality, in the municipal council hall on May 31, 2019. Members of the Association of People with Disabilities "Better Tomorrow" of the City of Koprivnica also attended the activity.

Prior to the Current Hour, I informed, directed and prepared the students for the activity during a thirteen-hour education.

Through the Current Hour and the preparation activities, the children learned how to prepare themselves for asking questions. It is important to base the questions on concrete and verified data and it is very important to be realistic. Students have thoroughly analyzed the immediate environment in which they live, and they also used the statistics on the last census of the population, published on the web pages of the Central Bureau of Statistics. The issues they talked about included: economy, culture, environment, preschool and school dimension as well as the migrations of people that have been present in our municipality over the last few years. Emphasis has been put on the formation and construction of a

school playground next to the school in Kunovec, which will be tailored to people with disabilities, and used by persons of all ages. Municipal councillors gave the students clear instructions about the procedure that must be followed to ensure that the municipality provided funds for the construction of the playground. The municipal councillors praised the students who made meaningful and very clear interest in many parts of the work of the municipality. The Current Hour was prepared by 14 students, of which two pupils could not be present at the Municipality.

The Mayor of the Municipality of Koprivnički Ivanec invited all attendees of the activity to attend the ceremonial session of the Municipal Council on the occasion of the Municipality Day of Koprivnički Ivanec on 23.06.2019.

News on the activity carried out is published on the web site of the Association (www.udruga-bolj-sutra.hr); Elementary school Koprivnički Ivanec (www.os-koprivnicki-ivanec.skole.hr); Koprivnica -Križevci County (www.Kckzz.hr); Municipalities of Koprivnički Ivanec (www.koprivnicki-ivanec.hr).

Information about it has been published on the Facebook profile of the Association (Association of Better Tomorrow).

The activities carried out were reported in the radio station Radio Glas Podravina.

Outcomes achieved by the activity:

- students analyze links in



decision-making methods and procedures at the level of the local government,

- students recognize the meaning of some legal words and use them in sentences in different communication situations,
- the students express their thoughts or feelings and describe the situations of everyday life individually, with an emphasis on solving problems,
- pupils interpret, to certain extent, the functions and characteristics of the functioning and work of the Municipal Council and the Mayor, explain the features and purpose of the Municipal Council and the Mayor in the local government unit
- using some guidelines,

the students discuss in accordance with the topic, the form of discussion and the speech role

In Kunovec 07.06.2019.

Performer:
Kristina Furkes, primary school teacher

"Općinski vijećnici su pohvalili učenike koji su smisleno i vrlo jasno iskazali interes za mnoge dijelove iz rada općine."

Die Aktuelle Stunde mit den Gemeinderäten



Die Aktuelle Stunde mit den Gemeinderäten. Die grosse Schritte der kleinen UnterEinheit der Lokalselbstverwaltung.

Die Schüler erkennen die nehmer des Projektes Ich will wissen wie man haben kann

Die Tätigkeit im gesammten Dauer von zwei Stunden wurde mit den Nutznießern des Projektes, dh. mit den Schülern von fünften bis siebenten Klasse der Grundschule Koprivnički Ivanec, wie auch mit den Mitgliedern des Gemeinderates Koprivnički Ivanec im Raum des Gemeinderathauses am 31. Mai 2019 stattgefunden. Der aktuellen Stunde haben auch die Mitglieder der Vereinigung der invaliden Personen der Stadt Koprivnica Bolje sutra (Besseres Morgen) teilgenommen.

Vor der Aktuellen Stunde habe ich die Nutznießer im Rahmen der dreizehnstündige Edukation informiert, vorbereitet und gerichtet auf die konkrete Realisatiion des Projektes.

Mit der Aktuellen Stunde wie auch mit der konkreten Aktivitätenvorbereitung haben die Kinder zum Fragensetzen gelernt um damit zu begreifen wie wichtig ist ihre Fragen auf den konkreten und zuverlässigen Daten zu gründen und auch dabei real zu sein.

Die Nutznießer haben systematisch die unmittelbare Umwelt analiesirt und für diesen Zweck haben sie sich mit den statistischen Daten aus der letzten Volkszählung bedient, die an den Netzseiten der Staatsanstalt für Statistik veröffentlicht wurden.

- Mit ihren Fragen haben sie die Volkswirtschaft, Kultur, Umweltschutz, Vorschul- und Bedeutung der einzelnen rechtlichen Begriffe um sie in verschiedenen Sätzen und Komunikationssituationen verbrauchen zu können.

- Die Schüler drücken ihre Ideen oder Gefühle aus um damit selbstständig die Situationen aus alltäglichen Leben mit dem Akzent auf das Problemenlösen, zu beschreiben. Die Schüler interpretieren im geringeren, aber im genügenden Maß die Funktionen und die Kennzeichen

des gesammten Funktionierens und der Wirkung des Gemeinderates und des Gemeindevorstandes, um ihre Kennzeichen und den Zweck in einer Einheit der Schuldimension umgefaßt wie auch die aktuelle Migrationen in unserer Gemeinde in den letzten Jahren.

Sie haben die Betonnung auf das Formieren und Ausbau des Sportplatzes bei der Schule in Kunovec gestellt, der den Personen mit Invalidität wie auch den Personen aller Gestalten von Nutzen sein sollte. Von den Gemeinderäte haben die Kinder die klare Hinweise bekommen welche Verfahren sollten früher vorgeführt werden um damit die nötige Geldmittel fur den Projekt zu versichern. Die Gemeinderäte belohnten die Schüler die bedeutungsvoll und sehr klar großes Interesse für viele Gemeindebereiche gezeigt hatten.

Die aktuelle Stunde wurde von vierzehn Schüler vorbereitet, aber zwei Schulerinnen der aktueller Stunde konnten doch nicht anwesend sein. Der Gemeindevorstand hatte alle anwesende Tailnehmer eingeladen um anlässlich des Gemeindetaiges feirlicher Sitzung am 23. Jun 2019 beizuwollen.

Die Nachrichten von durchgeführten Aktivitäten wurden an der Netzseiten der Vereinigung (www.udruga-bolje-sutra.hr), an der Grundschule Koprivnički Ivanec (www.os.koprivnički-ivanec.hr, an der Koprivnica-Križevci-er Gespannschaft (www.kczz.hr), in der Ge-

meinde Koprivnički Ivanec mitgeteilt. Der Text wurde auch auf der Facebookprofil der Vereinigung veröffentlicht.

Von der durchgeführten Aktivität wurde auch die informative Sendung der Rundfunkstation Radio Glas Podravine veröffentlicht.

Die realisierten Resultate durch Tätigkeiten:

Die Schüler analiesiren die Verbindungen von Weisen und Verfahren der Entscheidannnehmen in einer (konkreten) Einheit der Lokalselbstverwaltung.

Die Schüler erkennen die Bedeutung der einzelnen rechtlichen Begriffe um sie in verschiedenen Sätzen und Kommunikationssituationen verbrauchen zu können.

Die Schüler drücken ihre Ideen oder Gefühle aus um damit selbstständig die Situationen aus alltäglichen Leben mit dem Akzent auf das Problemenlösen, zu beschreiben.

Die Schüler interpretieren im geringeren, aber im genügenden Maß die Funktionen und die Kennzeichen des gesammten Funktionierens und der Wirkung des Gemeinderates und des Gemeindevorstandes, um ihre Kennzeichen und den Zweck in einer Einheit der Lokalselbstverwaltung selbstständig zu erklären.

Nach den Richtlinien debatieren die Schüler im Einklang mit dem Thema, der Diskussionform und der Sprachrolle.

In Kunovec 07. Jun .2019
Realisatorin:
Kristina Furkes,
Diplomlehrerein

Kreativno edukativna školica – K.E.Š.

Kreativna radionica i Info točka projekta „Želim znati kako imati“

Aktivnost K.E.Š. (kreativno edukativna školica) u dva dijela u ukupnom trajanju od 5 sati s pauzom za osvježenje, održana je 14. i 23.6.2019. godine s korisnicima projekta, učenicima viših razreda Osnovne škole Koprivnički Ivanec, članovima i volonterima Udruge osoba s invaliditetom „Bolje sutra“ grada Koprivnice.

Prvi dio, kreativna radionica, održana je u prostoru Matične škole u Kunovcu, a drugi dio, Info točka, u Koprivničkom Ivancu. Aktivnost je održana povodom Dana općine Koprivnički Ivanec, a cilj aktivnosti bio je izraditi predmete uporabne vrijednosti koji su se potom izlagali na Info točki.

Ishodi ostvarenim aktivnošću:

- korisnici su educirani su o zaštiti kulturnog dobra ivanečkog veza

- korisnici su naučili kako samostalno izraditi praktične predmete i kako pri tome uštediti svoj novac

-korisnici su razvijali kreativno izražavanje

U Kunovcu dana 26. lipnja 2019.

IZVODITELJICA: Selma Vavrović

Report on the completed activity K.E.Š. (creative educational school)

Creative Workshop and Info Point of the Project "I



want to know how to have"

Activity K.E.Š. (creative educational school) in two parts for a total duration of 5 hours with a pause for refreshment, was held on 14th and 23rd June 2019. with project beneficiaries, Elementary School students from Koprivnički Ivanec and members and volunteers of the Association of People with Disabilities "Better Tomorrow" of the town Koprivnica.

The first part, a creative workshop, was held in the area of the Elementary School in Kunovec, and the second part, Info Point, was held in Koprivnički Ivanec.

The activity was held on the occasion of the Municipality Day of Koprivnički Ivanec, and the aim of the activity was to create objects of everyday use that were then exhibited at the Info Point.

Outcomes achieved by activity:

Users were educated about protecting the cultural good of the Ivanec embroidery,

Users have learned how to create practical things on their own and how to save their money

Users have developed creative expression

In Kunovec, 26th June 2019

PERFORMER: Selma Vavrović

"Korisnici su naučili kako samostalno izraditi praktične predmete i kako pri tome uštediti svoj novac"



Kreative und edukative Schule



Berichterstattung der durchgeführten Aktivität K.E.S.
(K.E.Š. - kreativno edukativna škola = kreative und edukative Schule)
Kreativer Workshop und Infopunkt des Projektes „Will wissen, wie besitzen“

Die Aktivität K.E.S. wurde am

14. und 23. Juni 2019, in zwei Blocks, durchgeführt. Die Aktivität hat insgesamt 5 Stunden gedauert und den Nutzern des Projektes, SchülerInnen (5.-8. Klasse) der Grundschule Koprivnički Ivanec, Mitgliedern und VolontärlInnen des Vereins *Bolje sutra* der Stadt Koprivnica wurde je eine Erfrischungspause zur Verfügung gestellt.

Der erste Teil (kreativer Workshop) hat in den Räumlichkeiten des Schulgebäudes in Kunovec und der zweite (Infopunkt) in Koprivnički Ivanec stattgefunden. Die Aktivität wurde zum Anlass der Gemeindetagsfeier organisiert.

Das Ziel war praktische

wiederverwendbare Gegenstände zu basteln, die anschließend auf dem Infopunkt ausgestellt worden waren.

Realisierte Feinziele:

die Nutzer wurden zum Thema des Kulturerbes *Ivanečki Stickerei* (Ivanečki vez) aufgeklärt

die Nutzer haben gelernt, wie man wiederverwendbare Gegenstände eigenhändig bastelt und Geld spart

die Nutzer haben ihren kreativen Leistung gefördert

Kunovec, den 26. Juni 2019

Realisiert von:

Selma Varović



Partneri projekta

Ulica Antuna Nemčića 5
48000 Koprivnica
tel.: +385 48 658 111
fax.: +385 48 622 584
info@kckzz.hr



Seljačke bune 10
48000 Koprivnica
telefon: 048/222-138
telefon/fax: 048/861-262
E-pošta:
ured@os-koprivnicki-ivanec.skole.hr



Matije Gupca 12,
48314 Koprivnički Ivanec
Tel/Fax: +385/48 638-100



Donje Svetice 38,
10000 Zagreb
Centrala: +385 1 4569 000
Faks: +385 1 4594 301
glavnotajnistvo@mzo.hr



<https://kckzz.hr/>

<http://os-koprivnicki-ivanec.skole.hr/>

<https://koprivnicki-ivanec.hr/>

<https://mzo.hr/hr>

Koprivničko-križevačka
županija

Osnovna škola Koprivnički
Ivanec

Općina Koprivnički Ivanec

Ministarstvo znanosti i obrazo-
vanja

Nositelj projekta

Hercegovačka 1
48000 Koprivnica
Tel/Fax: 048/640-066
E-pošta:
udruga.boljesutra@gmail.com



<http://udruga-bolje-sutra.hr/>

Bolje sutra—Udruga osoba s
invaliditetom grada Koprivnice



O električnom vjesniku—impressum

E-vjesnik je osmišljen u svrhu kontinuiranog praćenja i objavljivanja informacija o provedenim aktivnostima projekta "Želim znati kako imati". E-vjesnik će se objavljivati na web stranicama Udruge Bolje sutra, Općine Koprivnički Ivanec i Osnovne škole Koprivnički Ivanec, nakon svake provedene aktivnosti. Vijesti o provedenim aktivnostima će biti objavljene dodatno na engleskom i njemačkom jeziku.

Prijevod na engleski jezik: Branka Stančin-Levanček,
Prijevod na njemački jezik: Ema Solina

Obrada i dizajn: Dijana Buzuk
E-pošta: dijana.kapus@skole.hr

ŽELIM ZNATI KAKO IMATI

KONSTITUTIVNI PROJEKTI:
Udruga osoba s invaliditetom „Bolje sutra“ grada Koprivnice



PARTNERI:
Koprivničko-križevačka županija
Osnovna škola Koprivnički Ivanec
Općina Koprivnički Ivanec



CILJVI PROJEKTA:
- povećati "napuštanje djece i mladosti i ih povraćati do izvrsne redovitosti
- udjelovanjem u razvoju srednjih znanja, vještina te putujuću kvalitetu života
- u skladu sa svojim interesima i sposobnostima.
- promicati socijalnu uljubljenost.
- povećati znanja u području obveznog profokusira;
- poticati kreativnost, stvaralaštvo i poduzetničke vještine;
- razvijati vještine i kompetencije u području tehničke, informacijske i komunikacijske znanosti

PROJEKT SUFINANCIRA:
Ministarstvo znanosti i obrazovanja



VRJAPNE TRAJANJA:
31. god. 2018. - 2019.